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Euthanasieproces: uitvoerend arts Joris Van Hove (links) en Tine Nys (rechts). © Photo News / RV

EXCLUSIEF. Euthanasie-arts opgelucht
na nieuwe vrijspraak: “Dertien jaar in
onzekerheid geleefd, alleen maar
omdat ik één persoon heb geholpen”
Meer dan dertien jaar nadat hij euthanasie uitvoerde bij de 38-jarige Tine Nys, stond
dokter Joris Van Hove (63) dinsdag opnieuw voor de rechter. Opnieuw werd hij
vrijgesproken. “Ik voel me opgelucht. Ik ga ervan uit dat dit het einde is van deze
juridische lijdensweg”, zegt de huisarts, al is dat laatste nog helemaal niet zeker.

In 2020, tien jaar na de dood van Tine Nys, stond dokter
Joris Van Hove samen met twee andere artsen voor het
assisenhof. ‘Gifmoord’ luidde de aanklacht. Ze werden alle
drie vrijgesproken, maar de familie van Tine Nys stapte naar
het Hof van Cassatie. Die demarche leidde er uiteindelijk
toe dat de correctionele rechtbank van Dendermonde zich
nog eens moest buigen over de vraag of dokter Van Hove
geen fout had gemaakt bij het uitvoeren van de euthanasie.
En als dat het geval zou zijn, welke schadevergoeding er
dan tegenover zou moeten staan.
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Rechter oordeelt dat arts geen fout maakte bij
euthanasie Tine (38): “Sprake van ondraaglijk
psychisch lijden”

Opgelucht en gelukkig
Opnieuw werd hij vrijgesproken. “Ik voel me opgelucht”, zegt
Van Hove die nog steeds als huisarts werkt in Sint-Niklaas.
“Vannacht zal ik goed slapen. Ik voel me goed, ik ben
gelukkig. In de nacht van maandag op dinsdag heb ik amper
twee uur geslapen, omdat ik wist dat de uitspraak de
volgende ochtend zou vallen. Het is toch altijd bang
afwachten. Deze zaak achtervolgt me al dertien jaar. Ik ben
nu vrijgesproken door een volksjury én door een
professionele rechter. Dat geeft me zekerheid.”

De rechter heeft een motivatie
geschreven van vijftig
bladzijden. Vijftig bladzijden
alstu blieft! Ik denk niet dat de
familie van Tine Nys dat nog
eens wil meemaken
Huisarts Joris Van Hove

Dokter Van Hove is er bijna zeker van dat de familieleden
van Tine Nys geen beroep meer zullen aantekenen tegen
deze uitspraak. Dat kan in theorie nog altijd: ze hebben er
nog dertig dagen de tijd voor. “Ik denk niet dat ze dat zullen
doen”, klinkt het. “De rechter van de correctionele rechtbank
in Dendermonde heeft zich gebaseerd op een uitspraak van
het Grondwettelijk Hof en die kunnen ze niet zomaar
veranderen. Trouwens, de rechter heeft een motivatie
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geschreven van vijftig bladzijden. Vijftig bladzijden
alstublieft! Ik denk niet dat de familie dat nog eens wil
meemaken.”
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Duistere krachten
De vrijgesproken dokter klinkt heel zelfzeker, al blijft er toch
nog iets knagen. Helemaal gerust is hij nu ook weer niet.
“Het hangt ervan af hoe ver de tentakels reiken van de
duistere krachten die deze juridische lijdensweg in gang
hebben gezet”, verklaart hij cryptisch. Als we hem vragen of
hij hiermee verwijst naar de geruchten dat de Kerk de
familie van Tine Nys opgestookt zou hebben om de
euthanasie-dokters voor de rechter te slepen, is het
antwoord: “Ik ga daar niets over zeggen. Ik heb er al genoeg
problemen mee gehad. Maar een goede verstaander heeft
maar een half woord nodig. Wie het helemaal wil begrijpen,
moet het boek lezen dat mijn advocaat Walter Van
Steenbrugge schreef.”

Ik heb dertien jaar in onzeker -
heid geleefd, alleen maar
omdat ik één persoon heb
geholpen. Het was een
lijdensweg. Soms moet je je
eigen miserie afwegen tegen
de miserie van iemand anders



Huisarts Joris Van Hove

De euthanasie die dokter Van Hove uitgevoerd heeft bij Tine
Nys, is alleszins zijn laatste geweest. En hij is niet van plan
ooit nog iemand te euthanaseren. “Het zou ook niet mogelijk
zijn want ik kan na een ongeval al anderhalf jaar mijn hand
niet meer gebruiken. Zelfs om iemand zijn bloeddruk te
meten heb ik hulp nodig. Bovendien word ik ouder. Maar
zelfs als ik geen problemen zou hebben met mijn hand en
jonger zou zijn, zou ik er niet meer aan beginnen. Ik heb
dertien jaar in onzekerheid geleefd, alleen maar omdat ik
één persoon heb geholpen. Het was een lijdensweg. Soms
moet je je eigen miserie afwegen tegen de miserie van
iemand anders. Wie me nu euthanasie vraagt, stuur ik
door.”

Nooit meer euthanasie
Joris Van Hove is ervan overtuigd dat ook heel wat van zijn
collega’s het niet meer aandurven om euthanasie uit te
voeren. “Velen zijn ermee gestopt na de stappen die de
familie van Tine Nys had gezet”, legt hij uit. “Dertien jaar
later is er nu wel opnieuw een vrijspraak, maar ik denk niet
dat de artsen die er destijds mee opgehouden zijn na al die
jaren nog zullen herbeginnen met euthanasie. Dat was ook
de bedoeling van die duistere krachten. Ze wilden niet dat er
ooit nog iemand geëuthanaseerd zou worden.”

“Ook ik voer al dertien jaar geen euthanasie meer uit. Tine
Nys was de laatste. Er is daarover zoveel heibel geweest.
Op een bepaald moment is de maat vol. Het heeft me
zoveel energie gekost. Stress vreet energie. Maar ik heb
wel veel steun gehad van mijn partner, van vrienden en
kennissen én van mensen die ik helemaal niet kende. Geen
enkele keer heb ik negatieve commentaar gekregen. Dat
vleit me natuurlijk.”

Topadvocaten
Over de familie van Tine Nys, die enkele maanden na de
dood van Tine klacht indiende omdat de euthanasie-



procedure volgens hen niet correct werd uitgevoerd, heeft
dokter Van Hove wel een mening, maar die houdt hij liever
voor zich. Ook hoeveel hij heeft uitgegeven aan advocaten,
wil hij niet kwijt. “Maar ik vind dat het goed meevalt voor de
topadvocaten die ze zijn”, zegt hij diplomatisch.


